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Woordleer: Les 8: Verwijswoord 

 

verwijzen meestal naar een woord dat al eerder genoemd is of wijzen vooruit 
 naar een woord dat nog genoemd zal worden. 
 
Vb. Het centrum van Aalst is vannacht erg onrustig geweest; ik heb het vanmorgen in de 
krant gelezen. 

 

      Het is erg vervelend dat we niet naar de voorstelling konden. 

 

 

 

Omcirkel de verwijswoorden en trek een pijl naar waar ze verwijzen. 

 

 

1. Hij is toch gekomen, hierop hadden we niet gerekend. 
 
 
2. Ze luisteren naar de meester. Die kan heel mooi vertellen! 
 
 
3. De soldaat droeg een helm.  Hij stond altijd schuin op zijn hoofd. 
 
 
4. Zijn boek lag op de kast. Hij was het vergeten in zijn bank te leggen. 
 
 
5. Hier is je jas; zie je de mijne ergens liggen?   
 
 
6. Na het ongeval zei hij:”Ik hoop dat ik zoiets nooit meer moet mee maken.” 
 
 
7. Het kleine meisje wandelde met haar poes door de huiskamer.  Dat deed ze bijna iedere       
                                                                                                                                                                         dag. 
 
8. Die generatie wil dat er meer met haar wensen rekening wordt gehouden. 
 
 
9. Als je oud meubilair kwijt wil, moet je het op straat zetten als er grof vuil wordt opgehaald. 
 
 
10. Roken is schadelijk voor de gezondheid, daar kan je kanker van krijgen.  
 

 

11. Hij heeft een rekenmachine voor mij meegebracht, maar zij werkt niet. 
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Woordleer: Les 9: Persoonlijk voornaamwoord 

 

duidt een persoon (een ding, een dier) aan. 
 
- er zijn 3 personen enkelvoud. 
- er zijn 3 personen meervoud. 
- het woord “het” kan ook een persoonlijk voornaamwoord zijn.  
                                                                     Vb. Het paard struikelt, het is moe      OOK: Het regent. 
 
ik, mij, me 
jij, je, jou, u 
hij, zij, men, ze, het, hem, haar 
 
wij, we, ons 
jullie, je, u 
zij, ze, hun, hen haar 
 

!! Let op met het wederkerig vnw. bij sommige wwn.: 

                   zich wassen 

ik was me                      wij wassen ons 

Jij wast je                      jullie wassen je 

hij / zij wast zich          zij wassen zich 

 

 

 

Onderstreep de persoonlijke voornaamwoorden. 

_________________________________________ 

 

1. Ik heb het niet gedaan! 
 

 

2. Ben jij aan het spelen met de poppen? 
 

 

3. Praten jullie over school? 
 

 

4. Ik help u wel met het huiswerk. 
 

 

5. Ik behelp mij wel met een woordenboek. 
 

 

 

enk. 

mv. 
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Woordleer: Les 10: Bezittelijk voornaamwoord 
 

geeft het bezit van een persoon aan. 
 
- het bezit wordt er altijd achter genoemd. 
- het staat bijna altijd voor een zelfstandig naamwoord. 
 
pers. vnw.                                                                         bez. vnw. 

 
 
ik                                                  ~>                               mijn / m'n 
 
jij                                                  ~>                               jouw / je / uw 
 
hij/zij                                            ~>                               zijn / z'n / haar 
 
wij                                                ~>                               onze / ons   
 
jullie                                             ~>                               jullie / je 
 
zij                                                 ~>                               hun 
 
 

 

 

Onderstreep de bezittelijke voornaamwoorden. 

 

 

1. Ik ga elke dag met mijn fiets naar school.  
 

2. Onze hond verdient een koekje! 
 

3. Haar kunstwerk heeft veel succes! 
 

4. Het kind en zijn pleegouders gaan elke dag naar de speeltuin. 
 

5. Xim bewaakt z'n speelgoed. 
 

6. Heeft mama jullie kleren op kapstokken gehangen? 
 

7. Uw schoenen zijn doorweekt! 
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Woordleer: Les 11: Voegwoorden 
 

Voegwoorden zijn verbindingswoorden. Ze voegen woorden, zinsdelen of zinnen samen; je 
voelt aan dat er nog iets komt in de zin. 
 
Een voegwoord heeft een vaste plaats in de zin: 
 
- direct na de komma.    Vb. Hij gaat niet naar buiten, omdat hij ziek is. 
- midden in de zin.          Vb. Zij sprong als een kikker. 
- vooraan in de zin.         Vb. Omdat het regent, blijft hij thuis. 
 
TIP!  Je kunt een voegwoord dus niet verplaatsen in een zin!   
                 je moet het ganse zinsdeel meenemen! 

 

 

Onderstreep de voegwoorden. 

 

 

1. Jo en Wouter gaan in de zomer fietsen. 
 

 

2. Mama noch papa houden van sport. 
 

 

3. Mits een kleine aanpassing, kunnen we deze documenten behouden. 
 

 

4. Het broertje gaat niet naar de kelder omdat hij bang is. 
 

 

5. Ik ga slapen want ik ben moe van het harde werk. 
 

 

6. Ik kom met de auto zodat ik niet te lang onderweg ben. 
 

 

 

 

 

 

 


